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VEVA gaat actievoeren aan distributiecentrum
Delhaize
nieuws

De Vereniging van Varkenshouders gaat vrijdag actievoeren aan het distributiecentrum van
Delhaize in Zellik omdat de supermarktketen niet ingaat op de eis van VEVA om de
korting op varkensvlees af te voeren. Boerenbond en ABS laten weten dat ze niet zullen
deelnemen aan de actie.
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De Vereniging van Varkenshouders (VEVA) gaat vrijdag actievoeren aan het distributiecentrum van
Delhaize in Zellik omdat de supermarktketen niet ingaat op de eis van VEVA om de korting op
varkensvlees af te voeren. Boerenbond en ABS laten weten dat ze alle vertrouwen hebben in het
overleg dat momenteel aan de gang is met Delhaize en dat ze dus niet zullen deelnemen aan de actie.
Delhaize wil vanaf 1 januari 2012 vier varkensleveranciers in plaats van zes. Delhaize laat hen meer
varkensvlees leveren, maar vraagt in ruil wel een korting, omdat het nieuwe systeem toelaat dat de
leveranciers efficiënter kunnen werken. Dit voornemen stuitte meteen op verzet van de
landbouworganisaties. Delhaize reageerde meteen en nodigde ABS en Boerenbond uit voor een
overleg. VEVA was ook gevraagd, maar de organisatie besloot hier niet aan deel te nemen.
Tijdens dat overleg werd een principieel akkoord bereikt tussen Delhaize en Boerenbond en ABS.
Dit houdt in dat de efficiëntiewinsten die Delhaize wil realiseren door onder andere besparingen op
logistiek, integraal kunnen terugvloeien naar de varkenssector. Na nieuw overleg werden er
voorstellen geformuleerd over een mogelijke verdeling van deze middelen.
“Deze voorstellen zullen nu afgetoetst worden binnen de ledenstructuren van de
landbouworganisaties. Er werden ook afspraken gemaakt over de nodige transparantie en
controleerbaarheid van het systeem, zowel naar bedragen als naar begunstigden”, legt Georges Van
Keerberghen van Boerenbond uit in een gesprek met VILT. Tijdens een nieuwe vergadering op 22
augustus moet dit akkoord afgerond worden.
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VEVA heeft het over “een draak van een akkoord”. “Het is totaal onzinnig om eerst een korting op te
leggen om nadien die middelen terug te geven”, zegt Marianne Vandenberghe van VEVA. Daarom
stelde de organisatie Delhaize een ultimatum: als de korting niet werd afgevoerd, zouden er acties
volgen. Vrijdagvoormiddag trekt een delegatie naar het distributiecentrum van Delhaize in Zellik.
“Daar zullen we een symbolische actie combineren met een harde”, aldus nog Vandenberghe.
Boerenbond en ABS zullen niet deelnemen aan de actie. “Wij blijven achter het bereikte akkoord
met Delhaize staan. Vanuit een economisch perspectief zijn wij niet tegen besparingen en een
grotere efficiëntie in de keten, maar wij vinden het wel belangrijk dat die efficiëntiewinsten ook de
boeren ten goede komen, zeker in deze financieel zware tijden voor de varkenshouders”, motiveert
Van Keerberghen de beslissing van Boerenbond.
Hij benadrukt dat alle partijen tijdens het jongste overleg herhaald hebben dat deze verdeling slechts
een eerste stap is. “Delhaize zal zijn belofte nakomen en wil tegen het jaareinde een discussie
opstarten om een toekomstig kader voor de aankoop van vlees uit te werken. Delhaize heeft erkend
dat een duurzame voedselketen enkel kan voortbestaan door samen naar een oplossing te zoeken
voor de huidige onevenwichtige margeverdeling”.
Delhaize betreurt de beslissing van VEVA. “Wij hadden liever de dialoog met VEVA voortgezet”,
zegt woordvoerder Hans Michiels. De supermarktketen benadrukt ook dat de varkensleveranciers
die korting niet hoeven door te rekenen aan de landbouwers die hen de dieren aanleveren. “De
leveranciers zouden immers financiële ruimte krijgen voor die korting dankzij efficiëntiewinst.”
FEBEV, de Belgische federatie voor het vlees, laat in een persbericht weten dat aankooppolitiek los
staat van commerciële akkoorden tussen handelspartners. “Het akkoord waarvan sprake behelst
nauwelijks één procent van de Belgische jaarproductie, wat dus onmogelijk een invloed kan hebben
op de globale Belgische varkensprijs”, stelt Thierry Smagghe, gedelegeerd bestuurder van FEBEV.
De organisatie benadrukt ook dat directe steun vanuit de grootdistributie verbonden aan afzet en
productie marktverstorend kan werken. “Daarom wensen wij betrokken te worden bij de uitwerking
van eventuele ‘bonussystemen’. Eigenlijk horen dergelijke discussies thuis binnen het
ketenoverleg”, klinkt het nog. Smagghe wijst er ook op dat de varkensprijs bepaald wordt door
Duitsland omdat één varken op vier vanuit België wordt afgezet in Duitsland.
“Daarom willen wij een oproep lanceren aan alle schakels van de keten om samen het gebruik van
Belgisch vlees verder te maximaliseren, ook in verwerkte producten. Zo kunnen al onze Belgische
bedrijven blijvend en duurzaam de vruchten plukken van een lokale politiek waar we allemaal
samen beter worden”, aldus nog FEBEV.
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